
P r o t o k ó ł   Nr  X /11 
  
z obrad X Sesji VI Kadencji  Rady Gminy Nowy Dwór z dnia  9 grudnia  2011 r.  
Obrady Sesji odbywały się  w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury  od godz.  10 00 do 
godz. 1100 

Obecni na posiedzeniu Sesji Radni: 
1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław 
3. Humienny Kazimierz 
4. Kalenik Krzysztof 
5. Możejko Marcin 
6. Pawłowski Piotr 
7. Radziwon Ryszard 
8. Rusiecki Kazimierz 
9. Rutkowska Grażyna Danuta 
10. Sobolewski Piotr 
11. Sobolewski Stanisław 
12. Stasiulewicz Czesław 
13. Sulima Jerzy 
14. Tomaszewski Wiesław 

       
Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli: 
Wójt – Andrzej Humienny 
Sekretarz Gminy – Stanisław Hrynkiewicz 
Skarbnik – Pani Anna Dziedzicka, 
Kierownik Referatu Komunalnego – Mieczysław Dziedzicki, 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Stanisława Andrukiewicz, 
Radny Powiatowy i Dyrektor Zespołu Szkół w Nowym Dworze – Kazimierz Łabieniec, 
Grzegorz Skórski- Radny Powiatowy, 
Radca Prawny Wojciech Srocki,  jak również  sołtysi z terenu gminy – lista obecności w 
załączeniu do protokółu. 
Józef  Strankowski i Mariusz Muciuś – członkowie  Podlaskiej Izby Rolniczej, 
 
 
 
 
Obrady X Sesji  VI Kadencji Rady Gminy otworzył  i prowadził Przewodniczący Rady 
Gminy    - Pan Krzysztof  Kalenik. 
 
Na wstępie powitał wszystkich obecnych  i stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach 
Sesji uczestniczy 14 radnych, a więc obrady są prawomocne. Poinformował, że wpłynęło 
pismo od Wójta Gminy aby dodać do porządku obrad jeszcze jedną uchwałę w sprawie 
wyrażenia intencji przystąpienia gminy Nowy Dwór do projektu „ Wdrażanie 
elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego – część II, administracja 
samorządowa”. Wyjaśnień do w/w uchwały udzielił Sekretarz Gminy Pan Stanisław 
Hrynkiewicz. Powiedział, że dotyczy to programu pod patronatem Urzędu 
Marszałkowskiego. Powstał on w 2007 roku, wszystkie gminy biorące w tym udział czyli 
129 podmiotów są partnerami  natomiast Urząd Marszałkowski jest liderem. Nasz koszt 
własny wynosił by 25 tys. a ogólna kwota przeznaczona na naszą gminę to 160 tys. na 
zakup komputerów, laptopów, skanerów, podpisów elektronicznych itp. na potrzeby 



Urzędu. Uchwała została wprowadzona tak późno ponieważ pracownik nie wywiązał się z 
swoich obowiązków. Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomaszewski Wiesław zwrócił się z 
pytaniem na jaką kwotę będzie planowany zakup. Sekretarz odpowiedział, że 160 tys. ale 
gminy wkład własny to 25 tys. zł. Radny Hańczaruk Wiesław zapytał się czy to chodzi o 
Internet. Sekretarz odpowiedział, że nie to zupełnie co innego.  Porządek obrad został 
przyjęty  w głosowaniu jawnym  przy 14 głosach za , głosów   wstrzymujących się i 
przeciw nie było w następującym brzmieniu : 

 
1. Otwarcie Sesji, powitanie  obecnych, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej. 
5. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2012 rok Gminy Nowy Dwór 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego. 
- w sprawie zmian w budżecie gminy. 
- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

            - w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego. 
- w sprawie wyrażenia intencji przystąpienia gminy Nowy Dwór do projektu 
„Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego – cześć II, 
administracja samorządowa 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Sprawy różne. 
8. Zakończenie obrad X Sesji Rady Gminy. 

                                                                                                                                                                                                                                
Ad. pkt. 3 – go 
 
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Kalenik poinformował , że protokół IX Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1 .Zaproponował przyjęcie protokołu z 
poprzedniego posiedzenia , zapytał czy są  uwagi do protokółu z poprzedniej sesji. Radni 
uwag nie wnieśli. Protokół do poprzedniej sesji został  przedstawiony do głosowania  i 
przyjęty  w głosowaniu jawnym przy 10 głosach za ,  4 wstrzymujących się, głosów przeciw 
nie było. 

 
 

Ad. pkt. 4 – go 
 
Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Wójt Pan Andrzej Humienny, 
poinformował o następujących działaniach w okresie międzysesyjnym : 
- wydaniu 10 zarządzeń w tym: 5 finansowych i 5 organizacyjnych. 
- odbiorze hydroforni oraz  wstawieniu agregatu prondotwórczego. 
-odbyciu się przetargu na magazyny, chętnych nie było. 
-trwających pracach remontowych w szkole. 
-odebraniu samochodu Star i pługu do odśnieżania. 



- przeprowadzonej rozmowie z Panem Gromko, do końca roku oświetlenie uliczne ma być 
uzupełnione, proszę zgłaszać gdzie się lampy nie palą.  
- trwających pracach na pasie pokolejowym, Pan Kotyński przekwalifikowuje go, a Pan 
Krahel wyznacza granice. Do końca grudnia prace mają być zakończone.   
 
Ad. pkt. 5 – go 
Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie uchwały były szczegółowo wyjaśniane i 
omawiane na posiedzeniach komisji.  
Podjęcie uchwał : 
- w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2012 rok Gminy Nowy Dwór z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego. 
Uchwała Nr X/50/11 w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2012 rok Gminy 
Nowy Dwór z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, 
przeciw i wstrzymujących się nie było.  
 
- w sprawie zmian w budżecie gminy.  
Uchwała Nr X/51/11 w sprawie zmian w budżecie gminy została przyjęta w głosowaniu 
jawnym przy 14 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było. 
 
- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Uchwała Nr X/52/11 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, przeciw i 
wstrzymujących się nie było. 
 
- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
Uchwała Nr X/53/11 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 1 
wstrzymującym się, głosów przeciw nie było.  
 
- w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego. 
Uchwała Nr X/54/11 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego 
została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 1 wstrzymującym się, głosów 
przeciw nie było 
 
- w sprawie wyrażenia intencji przystąpienia gminy Nowy Dwór do projektu „Wdrażanie 
elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego – cześć II, administracja 
samorządowa”. 
Uchwała Nr X/55/11 w sprawie wyrażenia intencji przystąpienia gminy Nowy Dwór do 
projektu „Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego – cześć II, 
administracja samorządowa została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, 
przeciw i wstrzymujących się nie było.  
 
 
Ad. pkt. 6 – go 
 



Przewodniczący Rady odczytał Stanowisko Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 9 grudnia 2011r. 
w sprawie ograniczenia kontraktu Narodowego Funduszu Zdrowia dla Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Dąbrowie Białostockiej. 
Radny Powiatowy Pan Grzegorz Skórski powiedział, że dostarczył protest  wraz z prośbą o 
podpisanie się wszystkich obecnych i mieszkańców, że nie zgadzamy się na tak drastyczne 
cięcia środków i zamknięcie oddziału chirurgicznego i przekazanie zebranych  podpisów dla 
Pani Dyrektor. Fundusz Zdrowia postawił Panią Dyrektor pod ścianą i musiała przyjąć 
kontrakt.  
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Kazimierz Łabieniec dodał, że z Funduszem Zdrowia nie 
ma dyskusji albo się bierze przyznane środki albo nie. W nagłych przypadkach mamy szybką 
i doraźną pomoc, natomiast po likwidacji oddziału chirurgicznego ta pomoc nie będzie 
udzielona  tak szybko ponieważ transport do najbliższego szpitala zajmie trochę czasu.  
Przewodniczący Rady powiedział, żeby powiat dołożył z własnych środków. Pan Kazimierz 
Łabieniec odpowiedział, że powiat jest organem prowadzącym ale nie może dołożyć nawet 
złotówki, Fundusz Zdrowia ustala budżet szpitali. Radny Stasiulewicz Czesław zapytał się do 
kiedy można zbierać podpisy. Pan Grzegorz Skórski odpowiedział, że jak najszybciej. Wójt 
powiedział, że prawdopodobnie w poniedziałek zostaną przekazane listy dla Pani Dyrektor. 
Przewodniczący Rady poinformował, że listy są w sekretariacie i jeśli ktoś by chciał to proszę 
się tam zgłosić.  
Radny Powiatowy Pan Grzegorz Skórski powiedział, że po likwidacji oddziału 
chirurgicznego będzie specjalizacja planowa czyli wszystkie nagłe przypadki będą odsyłane 
do innych szpitali np. do Sokółki. Radny Sulima Jerzy zwrócił się z pytaniem jakie usługi 
będą wykonywane gdy powstanie specjalizacja planowa. Pan Grzegorz Skórski odpowiedział, 
że tylko te zabiegi które były zaplanowane, nagłe przypadki nie będą leczone ponieważ 
Fundusz Zdrowia nie zwróci kosztów leczenie.  
Stanowisko Rady Gminy w Nowym Dworze zostało pozytywnie zaopiniowane w głosowaniu 
jawnym przy 14 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było.   
 
 
 
Ad. pkt. 7-8 –go 
 
 
Członek Podlaskiej Izby Rolniczej Pan Strankowski Józef przedstawił sprawozdanie z 
działalności Podlaskiej Izby Rolniczej. Powiedział, że do tej pory odbyły się trzy posiedzenia 
na których są zgłaszane wnioski poszczególnych kierowników np. objęcie odszkodowaniem 
za szkody wyrządzone przez żurawie, dziki  oraz możliwość ubezpieczenia się przed tego 
typu zniszczeniami. Wystąpieniem do Agenci Restrukturyzacji i Modernizacji z wnioskiem o 
zmianę daty składania wniosków o dotacje Unijne tj. od 15 kwietnia do 15 czerwca. 
Poinformował również, że zwrócili się z prośbą o wydłużenie czasu kolczykowania zwierząt 
do 14 dni, o prowadzonych rozmowach z PMB odnośnie zaległości w płatnościach dla 
rolników. Członek Podlaskiej Izby Rolniczej Pan Mariusz Muciuś dodał, że rolnicy którym 
PMB zalega z wypłaceniem należności powinni wysyłać upomnienia ponieważ podpisywane 
przedtem porozumienia są nieważne oraz można skorzystać z bezpłatnych porad prawników 
Podlaskiej Izby Rolniczej. Przewodniczący Rady zapytał kto z władz powiatowych jest w 
Podlaskiej Izbie Rolniczej. Pan Józef Strankowski odpowiedział, że Przewodniczącym jest 
Pan Marek Siemiło gmina Korycin, delegat z Województwa Pan Kucharczyk gmina Sokółka. 



Radny Stasiulewicz Czesław zgłosił, że jest droga koło tzw. wodo kaczki koło pola Pana 
Tarasewicza i Czerepuka gdzie las rośnie na drodze gminnej i Pan Warsewicz zagradza 
dojazd, ludzie nie mogą przejechać.  
Wiceprzewodniczący Rady  Tomaszewski  Wiesław zwrócił się z pytaniem jaka była sytuacja 
odnośnie planu łowieckiego na 2012 rok i czy została podpisana opina dla Koła łowieckiego 
„Jeleń”. Wójt odpowiedział, że nie podpisał ponieważ koło te nie wywiązywało się z swoich 
obowiązków. Planujemy razem z Gminą Sidra i Kuźnicą wystąpić z wnioskiem aby te koło 
nie działało na naszym terenie. Wiceprzewodniczący Rady zadał pytanie czy rolnicy nie mogą 
się ubiegać o odszkodowanie w roku 2011 od tego koła ponieważ nie została podpisana 
opinia. Wójt poprosił o wyjaśnienie Radnego Pana Ryszarda Radziwona, który wyjaśnił, że 
nie podpisana opinia nie ma nic wspólnego do wypłacenia odszkodowań dla rolników. Koło 
łowieckie „ Jeleń” jest zobowiązane do wypłacenia odszkodowania za poniesione straty ale 
niestety tego nie robi przykładem jest Pan Aluszyk, który zgłosił straty przyjechali po 
miesiącu i stwierdzili, że na zgłoszonym gruncie nic nie było posiane. Powiedział również, że 
był obecny podczas rozmowy przedstawiciela koła Jeleń z Wójtem, który powiedział aby dać 
im na piśmie, że negatywnie opiniują plany łowieckie , a teraz robią z tego prawdziwą 
sensację, niepotrzebne zamieszanie i kryminalistę ze mnie. Przyjechali z dyktafonem 
nagrywali i co na mnie mają nic. Rolnik składa własnoręcznie pisany wniosek koło musi w 
ciągu 7 dni przyjechać i straty oszacować, do czego te koło się nie stosuje. Pan Łogwin Jan 
też poniósł straty ale nie składał wniosku ponieważ stwierdził, że szkoda nerwów, tak być nie 
powinno. Radny Radziwon Ryszard dodał również, że jeśli ktoś chcę może pomóc, wystarczy 
napisać pełnomocnictwo i każdy rolnik na pewno dostanie rzetelne odszkodowanie. 
Natomiast Wójt nie jest w to zamieszany, proszę go w to nie mieszać. Nie dostałem jeszcze 
żadnego wezwania do sądu a już mnie osądzili. Jeśli zostanę skazany to sam zrzeknę się 
mandatu radnego.  
Sołtys Pani Janina Łajkowska powiedziała, że na jej posesji ma problem z lisami ponieważ 
wynoszą kury, syn zgłosił się do koła Jeleń gdzie otrzymał odpowiedź, że trzeba tak ogrodzić 
gospodarstwo aby się nie dostawały. Gdyby kury były wynoszone z pola wtedy szkoda 
byłaby  przyjęta. Radny Hańczaruk zapytał ile jest obwodów łowieckich i skąd one są. Wójt 
odpowiedział, że 3 z Dąbrowy Białostockiej, Warszawy i z Białegostoku. Dodał również, że 
koło „Jeleń” było zapraszane na Sesję ale nikt nie przyjechał.  Radny Hańczaruk Wiesław 
powiedział, że jeśli jest zgłaszana szkoda to do oszacowania szkody powinni przyjechać: 
przedstawiciel koła, przedstawiciel Izby Rolniczej i pracownik gminy.  
Radny Humienny Kazimierz zwrócił się z pytaniem gdzie ma się zgłosić ponieważ dostała 
zawiadomienie odnośnie wydzielania pasa pokolejowego. Wójt odpowiedział, że Pan Krahel 
będzie wydzielał i trzeba  być na terenie swojej działki.    
Sołtys Jan Łogwin zwrócił się z pytaniem do kiedy przynosić podpisy. Wójt odpowiedział, że 
do poniedziałku. 
Pan Kazimierz Łabieniec zapytał komu można zgłaszać gdzie lampy uliczne się nie palą. 
Wójt odpowiedział, że do Pana Sekretarza .      
 
 
 
 



Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kalenik 
zakończył obrady X Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 
 
     Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
    Protokółował:                                                                  Przewodniczył:                                                                
 

 
 
 
 
 
 
 

 


